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1. Goedkeuring verslag vergadering 25 januari 2018. 

 

Er zijn geen opmerkingen op het verslag van de vergadering van 25 januari 2018.

2. Bespreking thema ‘reductie van plastiek in Mechelen’ (agendapunt ingediend 

door Tom Kestens). 

 

Aan de hand van een powerpointpresentatie wordt “reductie van plastiek in Mechelen” 

toegelicht. De powerpointpresentatie gaat in bijlage. 

 

Wat kunnen wij doen om handelaars, ondernemers en hun klanten nog meer te motiveren om 

de plastiekberg te verkleinen in onze stad? 

 

Wat doen we nu al? 

 

Potterijstraat: De stad Mechelen, OVAM, Thomas More en Vlaanderen Circulair werken sinds 

2016 samen rond het project ‘terug in omloop’. Verschillende scenario’s worden onderzocht 

naar haalbaarheid van een circulair laboratorium. Nu tijdelijke invulling van metKlusbib, KO-lab 

en project met straathoekwerkers (activatie-project vlot bouwen met afval). 

 

Project Plastic Moon: Subsidie Mechelen Klimaatneutraal voor project Plastic Moon (5000 

euro voor klimaatneutrale initiatieven en buurten).  

Doelstelling: de buurt en andere geïnteresseerde verenigingen plastic afval (HDPE) laten 

verzamelen, om dit samen tijdens een workshop te verwerken tot balkonbloembakken die 

zorgen voor meer kleur en groen op straat. 

Door middel van workshops moet het buurtlaboratorium een plek worden waar Mechelaars 

samen met onderzoekers en ontwerpers mee zoeken naar antwoorden op de afval- en 

grondstoffenproblematiek. 

 



Aan de hand van een visuele presentatie stellen Sarah Verhoeven en Ellen Baeck het project 

Ko-Lab/Plastic Moon voor. 

 

M-fair promotie 2016: Om de M-fair te promoten werden er een 200-tal herbruikbare 

zakken gemaakt van oude en niet meer bruikbare stadsvlaggen (met oude logo’s, projecten 

die al voorbij waren). Deze zakken werden geproduceerd door een externe partner en waren 

heel gegeerd bij de Mechelaar.  

 

Draagtassen Marketing en communicatie: Niet geweven polypropyleen tassen: 

herbruikbaar, makkelijk te reinigen en eenvoudig te recycleren omdat ze uitsluitend in 1 

materiaal gemaakt zijn. Biologisch afbreekbare maïszakjes voor algemeen gebruik. Marketing 

en communicatie wil bij een volgende bestelling plastic weren en de mogelijkheid voor 

katoenen zakken onderzoeken. 

 

Roze zak: In Mechelen en hele IVAREM regio is er al jaren de roze zak waarin recycleerbare 

plastic verpakkingen die niet in de PMD zak mogen verzameld worden (o.a. plastiekfolie, 

yoghurtpotjes, botervlootjes,…). Vanaf 1 januari 2019 komt er in Vlaanderen de P+MD-zak. 

Voor de IVAREM regio is dit vanaf 2021. 

 

Stad Om Te Zoenen 2014: verkiezing schoonste kraam: Sensibilisering om minder te 

werken met plastiek draagtassen, maar wel met ecologische alternatieven (linnen, bio-

afbreekbare). 500 herbruikbare tassen werden uitgedeeld aan de marktkramers. 

 

Statiegeldalliantie: In de collegevergadering van 23 februari 2018 heeft het college besloten 

om zich als stad aan te sluiten bij de statiegeldalliantie die ervoor ijvert om statiegeld in te 

voeren op Vlaams niveau op plastiek drankverpakkingen. 

 

Urban LivingLab voor Circulaire Economie (Cenario): Cenario heeft als doel de transitie 

naar een circulaire stad te versnellen door circulaire economie te benaderen vanuit een 

burgerperspectief. Binnen dit project is de behoefte van de burger het uitgangspunt om 

circulaire oplossingen te verkennen en nieuwe samenwerkingsvormen te zoeken en te 

bevorderen. Project moet nog worden opgestart. Hiervoor wordt ½ vte voorzien. Project wordt 

mee gefinancierd door OVAM. Bedoeling om samen met de burgers minstens 4 

oplossingsmogelijkheden te selecteren die dan binnen de projectperiode worden uitgevoerd. 

 

Toepassen ladder van Lansink: Afvalpreventie is het belangrijkste, gevolgd door een zo 

hoogwaardig mogelijk hergebruik. Ten slotte is er verbranding met energierecuperatie en 

storten (te vermijden). 

 

 

 

Wat kunnen we in de toekomst doen? 

 

Optie 1: inzetten op toekomstig thema van Braderie / Shoppingweekend. 

Mogelijke samenwerking opzetten tussen de afdeling marketing en communicatie en de  dienst 

economie en vzw Mechelen Meemaken. 

Om samen met de handelaars activiteiten rond de thema’s circulaire economie, reductie 

plastiek, ontwikkeling milieubewuste shoppingzak op poten te zetten.  

Eventueel in samenwerking met vb. Arbeidszorg. 

 

Optie 2: inzetten op project Cenario.  

Hierbij dient wel de kanttekening gemaakt worden, dat het project van onderuit gestart wordt 

in de wijk van Battelsesteenweg, en het is onduidelijk of het thema van reductie van plastiek 

en circulaire economie aan bod zal komen. 

 

Optie 3: inzetten op Europees project Scifi om data te verzamelen. 

Binnen het project zijn er 3 uitdagingen geformuleerd met o.a. Clean Environment. 

Er zijn momenteel geen datagegevens van hoe groot het probleem is vb. bij hoeveel % van de 

winkeliers krijg je nog altijd een plastiek draagtas bij aankoop. Om hoeveel zakjes gaat het 

precies?  

Kan pas opgestart worden in een tweede fase van het project (eind 2019). 

 



Optie 4: Verbod: algemeen/alleen zaterdagmarkt 

 

Kan een stad/gemeente een algemeen verbod uitroepen? Willen we dat? 

Veel handelaars in het stadscentrum zijn al overgeschakeld naar papieren of herbruikbare 

zakken. 

 

 

 

 

De commissie komt tot de volgende conclusie: 

 

 

Onder de gemeenteraadsleden van alle partijen is er een grote consensus over dit probleem. 

Het geloof is groot bij iedereen om zich hiervoor in te zetten. Mooi dat er een unaniem 

standpunt is met een grote kans om er voor te gaan. Oproep aan de verschillende partijen om 

dit standpunt te bevestigen. 

 

 

Vervolg van de brainstorm op een commissie in mei of juni 2018. Alle partijen komen dan met 

een aantal met ideeën. 

Voorbereiding door de administratie: info verzamelen met betrekking tot grote plastiek 

verbruikers, onderzoek van best practices in andere steden, landen, werelddelen (cfr. 

Australië). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Verslaggever: Alex Eekelaers en Myriam Colle 


